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В работе анализируется правовой статус Федерального архивного агентства (Росархива) 

как государственного органа, специализирующегося на предоставлении государственных 

услуг в сфере архивного дела и делопроизводства. Сделан акцент, что Росархив наряду с 

функцией по оказанию государственных услуг в сфере архивного дела и делопроизводства 

осуществляет также функции по выработке и реализации государственной политики, по нор-

мативно-правовому регулированию, по контролю и управлению федеральным имуществом в 

сфере архивного дела и делопроизводства. Сформулировано авторское определение термина 

«государственные услуги, оказываемые Росархивом». Обозначена законодательная проблема 

нераспределенности полномочий Федерального агентства по конкретным функциям, что за-

трудняет формирование перечня государственных услуг, предоставляемых Росархивом, а также 

создает иные негативные последствия. Предложен ряд мер по совершенствованию законода-

тельства, регламентирующего правовое положение Росархива.
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The paper analyzes the legal status of the Federal archival Agency (Rosarchiv) as a state body specializing in the 
provision of public services in the field of archival Affairs and records management. It is emphasized that 
Rosarkhiv, along with the function of providing state services in the field of archival Affairs and records 
management, also performs the functions of developing and implementing state policy, regulatory and legal 
regulation, control and management of Federal property in the field of archival Affairs and records 
management. The author's definition of the term ‘public services provided by Rosarchiv’ is formulated. The 
legislative problem of Unallocated powers of the Federal Agency for specific functions is outlined, which 
complicates the formation of the list of public services provided by rosarhiv, as well as creates other negative 
consequences. A number of measures to improve the legislation regulating the legal status of Rosarkhiv are 
proposed.
Keywords: а Federal Agency, the archive, the state archive, archives, records management, administrative rules, 
function, public services.




